
`PROTOKÓŁ 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa z dnia 30 lipca 2012 r. 

 

1. Obrady otworzył Przewodniczący Rady, w których uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji – 

lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

2. Przewodniczący Rady zaproponował zmienić  porządek obrad  w następujący sposób: 

1/ Informacja na temat działalności Posterunku Policji w Kamieńcu Wr. 

2/ Zapoznanie się z wykonaniem budżetu Gminy Czernica za I półrocze 2012 r. 

3/ Opracowanie harmonogramu remontu i budowy dróg gminnych w poszczególnych     

     miejscowościach Gminy Czernica. 

4/ Informacja przedstawicieli Wojewody w sprawie przebiegu KDP w opracowywanym  

     projekcie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy  

     Czernica. 

5/ Zmiana budżetu Gminy Czernica na 2012 rok. 

6/ Sprawy różne. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

3. Informację na temat działalności Posterunku Policji w Kamieńcu Wr. przedstawił Wójt Gminy. 

Poinformował, że raz w tygodniu spotyka  się z Kierownikiem Posterunku, by uzyskać 

informację o działaniach operacyjnych Policji.  Cykliczne spotkania Policji odbywać się będą 

również z sołtysami. Stwierdził, że nasza Policja obsługuje festyny na terenie Gminy, pojawiły 

się również patrole na drogach gminy –  efektem jest bardzo dużo mandatów za przekroczenie 

prędkości.  

W trakcie dyskusji radna Wiesława Wolska wysunęła wniosek, aby zakupić dla Policji nowy 

radar ISTRA, który rejestruje prędkość pojazdu z odległości 1 km.  Koszt zakupu radaru 

wynosi 7.000 zł. Poinformowała również, że Policja wprowadziła dyżury nocne, ponieważ na 

terenie Gminy dochodzi do kradzieży rowerów i  paliwa z samochodów. 

Pan Wójt stwierdził, że Gmina zakupiła radar, który rokrocznie wymaga legalizacji i ten radar 

jest użytkowany. Kierownik Posterunku zgłaszał swe problemy finansowe, które przedstawi w 

piśmie. Pan Wójt podkreślił, że Gmina oczekuje efektów działań Policji, wtedy Rada Gminy 

ustosunkuje się do jej potrzeb. 

Radna Anna Jezierska poinformowała, że na festynie w Gajkowie doszło do niebezpiecznego 

incydentu, a Policji nie było. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w/w incydent  nie wydarzył się na terenie festynu, lecz  miał on miejsce 

na  terenie wsi. 

4. Komisje zapoznały się z wykonaniem budżetu Gminy Czernica za I półrocze 2012 r. Dane 

przedstawiła i omówiła p. Skarbnik.  Zapoznała z wykonaniem dochodów i wydatków Gminy 

według działów, rozdziałów  i paragrafów klasyfikacji budżetowej oraz z wykonaniem budżetu 

jednostek organizacyjnych Gminy.  Jednocześnie poinformowała, że zabraknie w budżecie 

środków na: transport gminny, oświetlenie drogowe, odsetki od kredytów. 

Wywiązała się dyskusja na temat oświetlenia ulicznego, w trakcie której zaproponowano: 

- wyłączanie oświetlenia drogowego, np. od 24.00 do 4.00. Taki wniosek został już  

  postawiony przez Komisje. 

- wykonanie modernizacji oświetlenia ulicznego. 

Ponadto, radni zgłaszali, że niekiedy  lampy świecą się w ciągu dnia. 



p. Robert Makieła wyjaśnił, że lampy uliczne mają pozakładane sterowniki astronomiczne. W 

pojedynczych przypadkach, tam, gdzie był uszkodzony sterownik,  lampy mogły się palić w 

ciągu dnia. 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk podkreśliła, że po to jest oświetlenie uliczne, by 

mieszkańcy czuli się bezpiecznie.  Powyższej sprawie należy poświęcić więcej czasu i spojrzeć 

na nią  szerzej.  

Komisje nie wniosły uwag do przedstawionego wykonania budżetu Gminy Czernica za I 

półrocze 2012 roku. Wykonanie budżetu stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

5. Harmonogram  remontu i budowy dróg gminnych w poszczególnych  miejscowościach Gminy 

Czernica przedstawił p. Robert  Makieła. Przy wskazywaniu dróg do modernizacji kierowano 

się następującymi przesłankami: 

- przy nawierzchniach asfaltowych, nie brano pod uwagę miejscowości, gdzie nie ma  

  wybudowanej kanalizacji, 

- ujęto drogi, które pełnią rolę dróg zbierających, 

- ujęto drogi,  które posiadają dokumentację projektową, 

- liczbą zameldowanych przy ulicy mieszkańców. 

Przedstawiono również długość drogi i szacunkowy koszt realizacji zadania – zestawienie 

dróg do modernizacji stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

W trakcie dyskusji głos zabrali: 

- Sabina Jasińska, która poruszyła problem poszerzenia drogi dojazdowej do szkoły w 

Czernicy. Jest uchwalony plan miejscowy dla tego terenu i można podjąć dyskusję z 

właścicielem gruntu. 

Radną S. Jasińską poparł Piotr Zakręta, który wysunął wniosek, aby zobowiązać Wójta Gminy 

do przeprowadzenia rozmowy z właścicielem gruntu, który przylega do Szkoły w Czernicy, na 

temat wykupu części tego terenu, na poszerzenie drogi dojazdowej do szkoły. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie; 

- zdaniem Marii Marcinów-Maciejczyk drogi należy robić porządnie, by funkcjonowały one 

długo; 

- Pan Wójt stwierdził, że należy mieć świadomość, iż do remontu czeka setki kilometrów 

dróg. Trzeba być elastycznym i robić drogi w różnych technologiach. Porządnie zrobimy 2 – 3 

drogi. 

- p. Robert Makieła, na prośbę Wiesławy Wolskiej wyjaśnił, że kruszywo na ul. Porzeczkową w 

Kamieńcu Wr.  zostało dowiezione, ale mieszkańcy go nie rozplantowali. Poinformował 

również, iż jest gotowy projekt remontu ul. Polnej w Kamieńcu Wr. i jest zgoda konserwatora 

zabytków. 

        6.   Przedstawiciele Wojewody Dolnośląskiego  spotkali się z radnymi Gminy Czernica w sprawie  

               przebiegu KDP w opracowywanym  projekcie studium uwarunkowań i kierunków                

               zagospodarowania przestrzennego Gminy  Czernica. 

Pismo Wojewody z dnia 23.07.2012 r., jako odpowiedź na prośbę Urzędu Gminy  w  sprawie  

Kolei Dużych Prędkości przez teren Gminy Czernica, odczytał p. Piotr Golus – kierownik 

referatu gospodarki komunalnej i inwestycji. Pismo stanowi zał. nr  4 do protokołu. 

Jako przedstawiciel Wojewody głos zabrała Pani Stachera i stwierdziła, że na dzień dzisiejszy  

jest pięć programów rządowych. W przygotowaniu jest kolejny program dotyczący kolei 

transeuropejskiej, w którym przewidziana jest lokalizacja KDP przez teren Gminy Czernica. W 

chwili obecnej  nitka tej Kolei nie znajduje się w MPZP Województwa Dolnośląskiego. 

Natomiast, jest ona zawarta, w  uchwalonej  w grudniu 2011 r. Koncepcji Zagospodarowania 

Przestrzennego  Kraju 2030. 



Prace nad Kolejami Dużych Prędkości  zostały  zawieszone, ale sprawa powróci do 2030 roku. 

Pan Wojciech Janowski – przedstawiciel Wojewody -  stwierdził, iż zapisy programu 

rządowego - Koncepcji Zagospodarowania Przestrzennego  Kraju 2030 z 13 grudnia 2011 r. i 

Master planu dla transportu kolejowego w Polsce do 2030 roku, przyjętego w grudniu 2008 r. 

powinny być wprowadzane do dokumentacji planistycznej. Ustawa o zagospodarowaniu 

przestrzennym mówi, że zadania rządowe winny być wpisywane do studium i miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radny Piotr Zakręta zapytał – jeśli Rada Gminy nie wrysuje linii KDP do studium, to na czyj 

koszt będzie robiona zmiana studium, gdy przyjdzie nakaz wrysowania tej linii. 

p. W. Janowski poinformował, że zmiana studium robiona by była na koszt Gminy Czernica.  

Rada nie może powiedzieć, że nie wiedziała o Kolei Dużych Prędkości i zatwierdzonych 

programach rządowych. 

Radca prawny Urzędu Gminy p. Małgorzata Biernacka podkreśliła, że Gmina musi mieć tego 

świadomość, iż są to programy rządowe i rozpoczynają funkcjonowanie w obrocie 

planistycznym. 

Zdaniem p. Arkadiusza Drajczyka – pracownika Urzędu Gminy ds. gospodarki przestrzennej 

linia powyższa powinna znaleźć się w studium  gminy jako informacja, a nie jako ustalenie. 

Projektant studium p. Marek Woźniak podkreślił, że nie ma przesłanek prawnych, by 

wrysować do studium linię KDP. Jednak, studium przewiduje kierunki rozwoju gminy, a 

budowa Kolei przez teren Gminy jest planowana, więc należy przewidzieć ją w 

projektowanym studium. Ważny jest tu program rządowy, który zawiera  budowę KDP. 

Innego zdania była radna Katarzyna Moroz i bezpośrednio zainteresowani mieszkańcy 

Czernicy i Wojnowic. Według nich nie należy wrysowywać do projektu studium nitki KDP. 

Pan Przemysław Kalemba zwrócił się do radnych z apelem, by nie nanosili na projekt studium 

powyższej linii. 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że dyskusja na w/w temat będzie jeszcze prowadzona. 

7.  Komisje zapoznały się z projektem zmiany budżetu Gminy Czernica na 2012 r., który     

 przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. 

Zmiany te dokonano na podstawie: 

1/ podpisanej umowy z Samorządem Województwa Dolnośląskiego dnia 17.07.2012 r. i 

zaplanowania w dochodach budżetu kwoty: 

- 22.659 zł na zakup wyposażenia do świetlicy w Wojnowicach, 

- 23.021 zł na zakup urządzeń na plac zabaw w Chrząstawie Wielkiej; 

2/ doplanowania  kwot dotacji na następujące zadania: 

- 25.000 zł na modernizację świetlicy w Gajkowie, 

- 25.000 zł na modernizację świetlicy w Krzykowie, 

- 30.000 zł na budowę boiska do koszykówki w Chrząstawie Małej; 

3/ w celu sfinansowania w/w zadań rozwiązano rezerwę celową nr 1 w wysokości 55.190 zł i 

przeznaczono środki na realizację projektów.  

4/ pomniejszenia wydatków w wysokości 83.814 zł z następujących zadań: 

- 14.000 zł z budowy boiska sportowego w Chrząstawie Małej, 

- 8.220 zł z budowy boiska sportowego w Chrząstawie Wielkiej, 

- 31.594 zł z budowy sieci c.o. w świetlicy wiejskiej w Gajkowie, 

- 20.000 zł z modernizacji świetlicy w Krzykowie, 

- 10.000 zł z modernizacji świetlicy wiejskiej w Wojnowicach; 

5/ doplanowania na 5 projektów kwoty 264.684 zł, z czego: 

- 31.241 zł na zakup wyposażenia na plac zabaw w Chrząstawie Wielkiej, 



- 56.594 zł na modernizację świetlicy w Gajkowie, 

- 65.440 zł na modernizację świetlicy w Krzykowie, 

- 39.819 zł na zakup wyposażenia do świetlicy w Wojnowicach, 

- 71.590 zł na budowę boiska do koszykówki w Chrząstawie Małej. 

Budżet po zmianach wynosi: dochody – 36.822.949,44 zł, w tym dochody bieżące – 

33.485.419,44 zł, dochody majątkowe – 3.337.530 zł. Wydatki wynoszą: 40.93.849,44 zł, w 

tym wydatki bieżące – 30.676.379,44 zł, wydatki majątkowe – 9.417.470 zł; przychody – 

5.120.900 zł; rozchody – 1.850.000 zł. 

Powyższe zmiany budżetu Gminy zostały pozytywnie zaopiniowane przez  11 radnych, 4 

radnych wstrzymało się od głosu. 

8. W sprawach różnych Komisje podjęły następujące tematy: 

1/ postanowiły jednogłośnie  przeznaczyć dla Rodziny w Kamieńcu Wr. kwotę 10.000 zł na 

remont budynku mieszkalnego, który uległ zniszczeniu w wyniku uderzenia pioruna. 

 Z trudną sytuacją rodziny zapoznała członków Komisji Kierownik GOPS w Czernicy p. Krystyna 

Zaraś. Poinformowała, że budynek był świeżo po remoncie i był ubezpieczony. Szkodę 

oszacowano na kwotę 160.000 zł. Zniszczeniu uległ cały dach i poddasze; budynek został 

wyłączony z użytkowania. Na czas remontu budynku, Rodzina otrzymała od Gminy mieszkanie 

komunalne w Gajkowie. Otrzymała również pomoc od GOPS w Czernicy w wysokości 3.000 zł; 

2/ Pani Projektant miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Kamieniec Wr. 

wyjaśniła, że w uchwale nr  XVIII/174/2012 Rady Gminy Czernica z dnia 26.06.2012 r.  r. doszło 

do oczywistej omyłki pisarskiej. W tej sprawie wystosowano do Wojewody Dolnośląskiego 

pismo o sprostowanie błędów. Pani Projektant przeprosiła za zaistniałą sytuację. 

9. Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji. 

 

                                                                                   Protokołowała 

                                                                                 Barbara  Listwan 

 


